
Referat ældrerådsmøde 15. maj 2023 kl. 9 – 12.30.  

 

Referat 

Afbud:  Kathrine, Bob og Marianne 

Deltagere: Inge – Lise, Jane, Birgit, Conny, Lars, Jan, Ebbe, Bent, Bjarne, Erik og Peter. 

 

1. Møde med udvalgsformand Bob Richard Nielsen, samt konstitueret Centerchef 
for Ældre og Omsorg Marianne Søgaard. 

Orientering/dialog om verserende emner indenfor området ældre og omsorg 29 marts. 

I dagsordenen 26. april er der noteret ingen fraværende, til trods for det faktum meldes der 
om, at manglende medlemmer er årsag til, at Udvalget ikke er beslutningsdygtigt? 

Fælleskøkkenet: Ældrerådet ønsker en tilbundsgående orientering om nuværende drift og 
forventninger til fremtiden. 

Udvalgets vurdering af rapport fra 2022 relateret til området der inkluderer ældre-og 
omsorgsudvalget (side 66 til 78) 

Plejehjems Råd? 
Ældrerådet forespørg om et muligt opfølgningsmøde udover de ordinære ældrerådsmøder 
med henblik på at få uafklarede emner drøftet.  

2. Konstitueret Centerchef Marianne Søgaard. 

Introduktion til arbejdsfunktionerne i Folkesundhedscentret kl. 10. 
Konstitueret leder af Folkesundhed Simone og fagkonsulent Simon orienterede om 
arbejdet i Folkesundhed og fokusområder. Powerpoints fra gennemgangen vedhæftes 
referatet. 

Ældrerådet foreslår, at der sendes en afløser, når der er afbud fra udvalget eller 
administrationen. 

3. Godkendelse af dagsordenen. 
Godkendt med tilføjelser 

4. Godkendelse af referat fra 17. april 2022. 
Godkendt 

5. Orientering samt beslutninger om ikke afsluttede sager. 

a) Planlægning af Seniorfestival inklusiv fordeling af timerne. 
Det blev aftalt, hvem der skulle besætte de enkelte vagter. 

b) Tilsynsrapporter - evaluering Jane og Bjarne. 
Generelt var det positivt, at der kun var et påbud og der var mange positive 
bemærkninger til de enkelte plejehjem. Ældrerådet ønsker også den årlige samlede 



evaluering tilsendt. Der er også mulighed for at se mere om de enkelte plejehjem på 
”plejehjemsoversigten”. Ældrerådets gennemgang sendes til orientering for 
udvalget 

c) Møde med Simon Hansen - Peter. 
Det var for mange deltagere.  

d) Forretningsudvalget - Bent - ideer til temadage. 
Regionældrerådsmøde den 9. juni. Næste møde er den 22. september 2023.  
 

e) Evaluering af Senior Eventen 12. maj. 
Godt arrangement. 
 

f) Evaluering af repræsentantskabsmøde samt konferencen om trivsel og mistrivsel af 
ældre. 
Nogle af temaemnerne var ikke så oplysende, som man havde forventet. 
  

g) Nyt fra åbne aktiviteter - Conny, Jane og Bent. 
Der forsøges at få gang i aktiviteter i Nr. Alslev. I Gedser er man meget tilfredse. 
Lindehaven forventes også at komme i gang igen. Blishøj fungerer tilfredsstillende. 
Der er for ældrerådet uklarhed om hvordan det fungere de øvrige områder i 
kommunen.   

h) Høringssvar Stomihjælpemidler 
Høringssvar udarbejdes og rundsendes.  

i) Fælleskøkkenet 
Temadag om mangel på fødevarer om 20 -30 år ved Kasper Fogh Hansen. 
Brugergruppen blev præsenteret for 2022 årsregnskabet, som viste et mindre 
overskud og en egenkapital på godt kr. 72 mio. Der er stadig opgaver med, at 
Guldborg Kommune aftager for lidt i forhold til oprindelige aftaler. Der blev oplyst 
om nye tiltag for webbestilling.  

6. Orientering samt beslutninger fra formanden: 

a) Tilrettelæggelse af næste møde i Ældresagens lokaler. 
Mødet starter med dialog med medlemmer fra Ældre Sagens ledelse. 
Ældrerådsmødet starter kl. 10. Ældre Sagens Hus, Skovalléen 32A, 
4800 Nykøbing F. 

b) Avisomtaler generelt. 

 7. Orientering samt beslutninger fra øvrige medlemmer 

a) Facebook – Lars 
Der har de sidste 8 dage været over 400 opslag.  
  

b) Teknik, Klima og Miljø samt Trafiksikkerhedsråd - Conny og Lars. 
Der efterlyses referater fra Trafiksikkerhedsrådet. 
 

c) Økonomi og budgetter- Bent 
Ingen bemærkninger 
 



d) Socialsektoren: Conny 
Ingen bemærkninger 
 

e) Fagudvalg: alle. 
Ingen bemærkninger 
   

f) Økonomi ved kasserer - Conny Krog. 
Ca. halvdelen af årets budget er brugt.  

 

 8. Eventuelt.  
     Ældrerådet er blevet kontaktet vedr. ældres placering i forbindelse med flytning til 
plejehjem. Den ældre blev henvist til et plejehjem langt fra pårørende. Ældrerådet vil 
undersøge, hvorledes sagerne i visitationen behandles.  

 9. Næste møde 12. juni 2023  
     Der startes med et møde med Ældre Sagen: Det egentlige ældrerådsmøde forventes at 
starte kl. 10.  

 

Peter Müller 
referent 


